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                                                                               Where there is a will there is a way.

                                                                                                                          Proverb

       Learning foreign languages is important nowadays. I think that a cultural and modern person must learn foreign languages. But I prefer English to other foreign languages. Why? It is an interesting question. And I try to answer this question. English is becoming a global language. In my opinion in terms of scientific know-how and technological development everybody must know English. A half of billion people in the world use English at home or work. English is language which is known with the most part of our fine, magnificent and surprising world. English is so widespread that it has become the standard language for all kinds of international communication. At present, 75 % of the world’s mail is in English, 60 % of the world’s telephone calls are made in English, 60 % of the world’s radio stations broadcast in English and more than half of the world’s periodicals are printed in English. English is dominant language in world media.

      Problems of the 21st century, such as problems of war and peace, ecology, can not be solved, if do not speak the same language.

      The English language is now the first language of about 350 million people, the native language of 12 nations and the official language of 33 more nations. That means one in every seven people in the world speaks in English.

       English is also the international language of businesspeople, pilots and air traffic controllers, diplomats and politicians, sportsmen, scientists and students, shop girls and cashiers. If you want to be a stewardess, a pilot or an air control officer you must learn English, the language of international communication. And how can a shop girl or a cashier in a big department store understand a foreigner, if she does not know English? It is used also in tourism. Every year thousands of people from Russia go to different countries as tourists or to work. They can’t go without knowing the language of the country they are going to. A modern engineer or even a worker cannot work with an imported instrument or a machine if he is not able to read the instruction how to do that.
       At present no language on earth is better suited to play the role of a world language (Arabic, Chinese, French, Russian, Spanish) and one of the two working languages (English, French) of the United Nations. Delegates may speak in any one of the official languages, but documents are written only in the working languages.

       Some people learn English because they need it in their work; others travel aboard, for the third studying English is a hobby.
       There are many catastrophes in the world. And rescue brigades from different countries come and help the victims of the catastrophe. One of the most serious problems they come across is that practically nobody could understand each other. Very few people know English or some other foreign language. 

       I have been studying English since I was six years old. I like to learn English very much. But I like and know well my native language, Russian. The great German poet Goethe once said: “He, who knows no foreign language, does not know his own one.” I agree with him.  Knowledge of English helps me to study Russian.

       Every day thousand of people from our country buy a lot of foreign household appliances. We also have got at home the microwave oven, the washing machine, the food processor. They make our life a lot easier. The microwave oven heats up food much quicker. The washing machine washes automatically and so on. But all instructions of these appliances are in English.  I help my mum to read the instructions. I explain her how these appliances work.

        As for me I enjoy listening to music. I am crazy about pop music, jazz, rock`n`roll. I can understand songs in English. Many modern English groups, such as Metallic, Nirvana, Link in park, Edema are very popular. But I prefer listening to the songs of the pop group “The Beatles”. The Beatles split up in 1970, but their songs are very popular nowadays. I play the guitar and sing the song by the group “The Beatles”: “Yesterday”, “Yellow submarine”. I think that English is one of the beautiful melodious languages.

         English is also a computer’s language. I have got a computer and English helps me to work on a computer, to play computer games, to watch films. The computer is totally wonderful; it helps me to escape from the problems of my school life. With the help the program “ACQ” I communicate in English with the teenagers from English-speaking countries. I have some “Internet” friends from America. I send them mail letters in English.

         Thanks to satellite we can watch TV from many European countries we receive a number of television channels by a satellite dish. For example, there is a news channel, a sport channel, pop and rock music channel and many others. I enjoy watching the programmers of these channels. The programmers are in English. They are very interesting and help me to enrich my English.

          I would like to travel to English-speaking countries, to know more about their traditions, customs and habits. I would like to visit London, New York, Washington D.C., Atlanta and many other cities, meet interesting people. In future, having good knowledge of English, I would like to be a diplomat. I want to be useful to our society, to translate the speech of the foreign businessmen, to participate in the state life, to sign the agreements, to work with different foreign delegations.  May be I shall study computers and learning English helps me. The use of computers and computers networks are growing up rapidly. So job opportunities for computing students are extremely good. But it is my dream. But the proverb said: “Where there is a will there is a way”.

           My English teacher always says: “If you want to speak English well, you must work hardly and thoughtfully” That’s why I work at English lesson attentively. I never miss lessons. I practice a lot at home, use a cassette recorder and computer courses, listen to any spoken English on television and translate from English into Russian. “No pains, no gains”, - said the proverb.

           Knowledge of English is power. I need to know English. I must appreciate and embrace this knowledge as the key to achievement of my dream.  I hope my progress in English will be very good.
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           Изучение иностранных языков сегодня особенно важно. Я думаю, что современный и культурный человек должен  изучать иностранные языки. Но я предпочитаю  английский язык. Почему? Это интересный вопрос. Я попытаюсь ответить на этот вопрос. По моему мнению, в период научно-технического прогресса каждый должен знать английский язык. Английский – это язык, который известен всему нашему прекрасному, величественному и удивительному миру. Английский настолько распространен, что он стал  стандартным языком всех видов международных отношений. В настоящее время 75 % почтовых корреспонденций, 60% телефонных разговоров, 60%  радио - и телепередач  на английском языке и более половины периодических изданий во всем мире печатаются на английском языке.       
         Английский язык  является  господствующим языком СМИ нашей вселенной. На английском языке говорят более 350 миллионов человек, он является родным языком  12 наций и официальным языком более чем 33 национальностей. Это значит, что каждый седьмой человек в мире говорит по-английски.    
         Английский язык является международным языком бизнесменов, летчиков и стюардесс, дипломатов и политиков, спортсменов, ученых и студентов, продавщиц и кассирш. Если ты хочешь стать стюардессой, летчиком или диспетчером авиалиний, ты должен выучить английский язык, язык международного общения. А как сможет продавщица или кассирша большого универмага понять иностранца, если она не знает английского языка? Он  также широко распространен и в туризме. Каждый год тысячи людей из России едут в англо-говорящие страны  как туристы или работать. Они не могут обойтись без знания языка  страны, в которую они едут. Современный инженер и даже рабочий не смогут работать с импортным станком или машиной, если он не в состоянии прочитать инструкцию, как это сделать. 

         И сегодня ни один язык, кроме английского языка, не может исполнять роль языка всей нашей вселенной. Имеется много причин его популярности. Одним из шести официальных языков (арабский, китайский, французский, русский, испанский) и двух рабочих языков (французский) языков ООН является английский язык. Делегаты  ООН могут говорить на одном из шести языков, но документы оформляются  только на рабочем языке.

           Некоторые люди изучают английский язык, потому что они нужны им в работе, другие много путешествуют за границу, для третьих изучение английского языка любимое занятие. 
            Последнее время в мире происходит очень много различных катастроф. И спасательные бригады из разных стран приезжают, чтобы помочь жертвам катастрофы. Одной из самых серьезных проблем, с которой они сталкиваются, является то, что практически никто никого не понимает. Очень мало людей знают английский или какой-нибудь другой иностранный язык.
          Я начал изучать язык с шести лет. Мне он очень нравится. Но я также люблю свой родной русский язык. Великий  немецкий поэт Гёте  однажды сказал: «Тот, кто не знает  иностранного языка,   не знает и  своего собственного». Я согласен с ним, все познается в сравнении. Знание английского языка помогает мне познавать русский язык.

            Каждый день тысяча людей в нашей стране покупают импортные  приборы домашнего обихода. У нас дома тоже есть стиральная машина,  микроволновая печь, кухонный комбайн. Они делают нашу жизнь намного легче. В микроволновой печи можно быстро приготовить пищу, стиральная машина автоматически стирает и. т.д. Но все инструкции к этим приборам на английском языке. Я читаю инструкции и помогаю маме пользоваться ими.

            Что касается меня, то я очень люблю слушать музыку. Мне очень нравятся поп музыка, джаз, рок-н-ролл. Мне очень нравятся многие современные английские группы, такие как: «Металлика», «Нирвана», «Адема» и другие, чьи песни я слушаю на английском языке и понимаю, о чем они поют. Но больше всего мне нравятся песни поп группы «Биттлз». Группы «Биттлз» нет уже с 1970 года , но ее песни популярны и в наши дни. Я часто играю на гитаре и пою  для друзей песни группы «Биттлз» на английском языке: “Yesterday”,”Yellow submarine”. Я считаю, что английский язык  является одним из самых мелодичных и красивых языков.
            Английский язык является также языком компьютера. У нас дома есть компьютер и знание английского языка помогает мне работать на компьютере, играть в компьютерные игры, смотреть фильмы.  Компьютер – это здорово, он помогает мне избежать проблем в моей школьной жизни. С помощью программы “ACQ” я общаюсь на английском языке с людьми многих стран мира. У меня есть друзья в Америке, которым я посылаю по Интернету письма.

            Благодаря спутниковой антенне мы имеем возможность смотреть программы телепередач многих европейских стран,  и не только европейских. Например, мы пользуемся каналами: «Спорт», «Поп и рок музыка», «Новости», «Фильмы» и многие другие Мне нравится смотреть программы этих каналов, они на английском языке и не только  интересны, но  и полезны, так как они помогают мне обогащать знания  английского языка.
           Я очень хотел бы поехать в англоговорящие страны, больше узнать об их культуре, традициях, обычаях, нравах. Это моя заветная мечта. Я хотел бы посетить Лондон, Вашингтон, Нью-Йорк, Атланту и многие другие города, встретиться с интересными людьми. В будущем, имея хорошие знания английского языка, я хотел бы стать дипломатом. Я хочу быть полезным нашему обществу, активно участвовать в жизни нашего государства, принимать решения и подписывать выгодные  для нашей страны соглашения. А может быть, я буду изучать компьютеры, стану программистом, так как использование компьютерных технологий быстро растет. Да и устроиться на работу со знанием компьютера намного легче.  Все это мои желания. Но как говорится в пословице «Где хотенье, там и уменье».
         Моя учительница по английскому языку говорит: «Если хочешь хорошо говорить по-английски, то ты должен много, серьезно и упорно работать».  Вот почему на уроках английского языка я всегда внимателен, никогда их не пропускаю. Очень много работаю дома, используя  магнитофонные кассеты и различные компьютерные курсы.  Ведь  «без труда, нет плода». Образно говоря, знание английского языка – это сила.  И мне нужны эти знания. Я надеюсь, что мои успехи в английском будут хорошие.
